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Členové  rady  na  úterním  jednání  odsouhlasili  změnu  způsobu  financování  a  změnu
akcionářských  podílů  na  základním  kapitálu  mezi  akcionáři  Krajské  nemocnice  Liberec
(KNL). Současně s tím také schválili způsob poskytnutí peněžitých příplatků do vlastního
kapitálu  společnosti  a  příplatku  mimo  základní  kapitál  mezi  Libereckým  krajem  a
společností Krajská nemocnice Liberec. Toto rozhodnutí ještě musí schválit Zastupitelstvo
Libereckého kraje.

Na podzim minulého roku schválilo Zastupitelstvo Libereckého kraje návrh nového rozsahu
projektu  „Modernizace  KNL  –  Etapa  č.  1“  a  návrh  nového  způsobu  financování  při  využití
příplatkové povinnosti všech tří akcionářů a Krajské nemocnice Liberec, a.s. do roku 2024 a
možnost využít přijetí úvěru Libereckým krajem k dofinancování tohoto projektu. Nový způsob
financování  schválený  zastupitelstvem  kraje  předpokládá  zachování  současných  příplatků
akcionářů mimo základní kapitál do roku 2024.

„Dodatečný příplatek Libereckého kraje do Krajské nemocnice Liberec má podle našich představ a
možností  výši  1,68  miliardy  korun.  Tím  dojdeme  k  částce  2,42  miliardy,  která  byla  schválena
zastupitelstvem v roce 2019,“ říká náměstek hejtmana pro zdravotnictví MUDr. Přemysl Sobotka.

Liberecký  kraj  také  navrhuje  do  představenstva  osobu  přímo  odpovědnou  za  projekt
modernizace a rozšířit pravomoci dozorčí rady, která bude schvalovat všechny operace nad 20
milionů.

„Vyřešení  otázky celkové výše takzvaného dodatečného příplatku,  který by měl  nově poskytovat
Liberecký kraj, ovlivňuje i uzavření jednání o návrhu smlouvy o krajském příplatku do vlastního
kapitálu KNL mimo základní kapitál nad rámec dosavadních symetrických příplatků,“ vysvětluje
náměstek Sobotka.

Projekt  modernizace  Krajské  nemocnice  Liberec  má  výrazně  zlepšit  nejen  zázemí  pro
zdravotníky, ale také zajistit pro pacienty přístroje a vybavení a dostupnou lékařskou péči na
úrovni  21.  století.  Bez  něho  se  nepodaří  v  liberecké  nemocnici  udržet  rozsah  a  kvalitu



poskytovaných služeb.

„K projednání celého materiálu v radě kraje vedla cesta přes celou řadu rokování mezi akcionáři a
vedením nemocnice. Chci poděkovat projektovému týmu v KNL a všem, kteří se na projektu podílí.
Příští rok chceme začít stavět. Peníze, které budou určeny na vybavení nového pavilonu a změnový
management ve financování,  zatím chybí.  Jedná se o 800 milionů korun, jež budeme hledat ve
zdrojích  nemocnice,  podpoře  akcionářů  a  v  dotacích  z  Evropské  unie  a  národních  zdrojů.  Není
udržitelné, aby stát ze sítě páteřních nemocnic financoval pouze svoje fakultní,“ uzavřel hejtman
Martin Půta.

 


